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Nieuwsbrief 56 – juni/juli 2017 

 
 

 
Jaarlijkse VVS-kanotocht 
met Wouter van der Wulp 

zondag 17 september 2017 - 11.00 uur 
 

vanaf het Watersportcentrum Sloterplas 
Christoffel Plantijngracht 4 

 
Voor de achtste keer organiseren wij een 
kanotocht voor leden en hun introducés.    Na 
een korte instructie gaan we te water.  De 
route wordt pas kort voor de tocht bepaald op 
basis van weer, wind en (ontbreken van) 
knelpunten. Voor iedereen met een normale 
conditie is de tocht goed te doen. En ook dit 
jaar peddelt kanovereniging Sloterplas met 
ons mee. Onze kanotochten zijn fameus. Zie 
plas en park ook eens vanaf een heel andere 
kant en vaar mee. 

 
Deelname is gratis.  

Graag vooraf aanmelden: tel. 020-6990067  
of e-mail: post@vriendenvandesloterplas.nl 

 

  

 

 
 

Massale bomenkap Sloterpark 

Omdat we schrokken van het grote materieel 
dat de afgelopen weken op het zwem-
badeiland aan de slag ging én de rode 
stippen op veel bomen zijn we bij de bomen-
adviseur van het stadsdeel gaan informeren. 
Hij vertelde ons dat er in de komende tijd  

 
 
gewerkt wordt aan grootschalig achterstallig 
onderhoud aan de westzijde.  
Veel ongezonde bomen en ook struiken 
worden gesnoeid of gekapt en ook de bos-
vakken worden onder handen genomen. De 
belangrijkste oorzaak van de slechte conditie 
van de bomen is de verdichting van de 
bodem. Hierdoor hebben de bomen veel te 
weinig ondergrondse ruimte om een gezond 
wortelstelsel te kunnen vormen met als 
gevolg dat de conditie sterk achteruitgaat. 
Van buitenaf is dit vaak niet goed waar te 
nemen, boomdeskundigen onderwerpen de 
bomen daarom aan een nauwkeurig onder-
zoek. Bomen die gekapt worden krijgen een 
rode stip.  
‘Het zal gaan om een forse ingreep die de 
liefhebbers van het groen zeker pijn gaat 
doen’, zo werd ons verteld. ‘Maar nog langer 
wachten betekent een nog grotere achter-
uitgang van de kwaliteit van het groen’. Voor 
de gekapte bomen zullen nieuwe exemplaren 
terugkomen maar  om die bomen een kans te 
geven zal eerst de ondergrond verbeterd 
moeten worden. Het streven is om zoveel 
mogelijk bos te handhaven, men heeft ons 
verzekerd dat de kern van het park zal blij-
ven bestaan uit bos.  
 
Niet alleen voor dit grootschalig achterstallig 
onderhoud is door de gemeente Amsterdam  
geld beschikbaar gesteld maar ook om het 
gebruik van het park te verbeteren voor ont-
spanning en recreatie. 
 
Aan de oostzijde wordt alleen noodkap ge-
daan in verband met een nieuw herinrich-
tingsplan. Tegen deze herinrichting zijn veel 
bezwaren kenbaar gemaakt, zowel van onze 
vereniging als van de omwonenden. Zie ook 
navolgend artikel.  
Voor de westzijde wordt momenteel ook aan 
een herinrichtingsplan gewerkt.  
 
Zie voor meer informatie: https://www.am-
sterdam.nl/projecten/sloterplas/vernieuwing/ 
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Renovatie Sloterpark Oost  
 
Na ons schriftelijk commentaar op het 1e plan 
van 25 oktober 2016 en ons daaropvolgend  
gesprek met de projectgroep dat voor-
namelijk ging over het nieuwe ontwerp, 
kwam ons via een oplettende bewoner van de 
Hemsterhuisstraat ter ore dat er al een 
kapvergunning was verleend voor honderden 
bomen in het park. Maar niet alleen voor 
bomen in het park, ook voor alle bomen ten 
oosten van het Christoffel Plantijnpad, die de 
trapeziumvormige kop vormen van de rijtjes 
woningen aan de Bakhuizen van den Brinkhof 
(67) en voor de bomen in waaiervorm (50) in 
de bocht naar de Robert Fruinlaan.  
Tot 25 oktober had dit plan de naam ‘reno-
vatie’ maar bij het bestuderen van de 
kapvergunning en het ontwerp werd deze 
ineens veranderd in ‘herinrichtingsplan’. Dit 
was de druppel die de emmers van ons en 
van de omwonenden deed overlopen. Op de 
voorgestelde herinrichting zat niemand te 
wachten en op de grootschalige bomenkap al 
helemaal niet. En zeker niet van de 117 
bomen ten oosten van het Christoffel 
Plantijnpad die bij het Bakhuizen van den 
Brinkhof horen. 
Het voorliggende ontwerp met ‘stoere’ zones 
vinden wij totaal niet passen bij de 
uitgangspunten van het oorspronkelijke 
ontwerp van de hele Sloterplas: ‘stevig en 
formeel beplant op de koppen en parkachtig 
romantisch aan de zijflanken’. 
Er gaat flink gekapt worden in de bosvakken 
maar ook gaan er een hele stroken bomen 
verdwijnen ten behoeve van een groene 
speelstrook. Dit ter compensatie van het vol 
zetten van de grote open weide met abelen. 
Ook worden 2 extra paden aangelegd om snel 
bij de plas te kunnen komen.  
 
 

 

De huidige speelplekken in het verlengde van 
de Robert Fruinlaan worden verplaatst, 
verhard en uitgebreid tot een speelstrip van 
meer dan een voetbalveld lang en 20 meter 
breed. Er komen picknicktafels omzoomd 
door beplanting. 
Het bos op de hoek Robert Fruinlaan/Johan 
Huizingalaan/Christoffel Plantijnpad wordt 
gekapt en er komen strooibomen voor in de 
plaats. Resumerend: allemaal ingrepen die 
de parkachtige uitstraling doet verdwijnen en 
het gebied verandert in een plantsoen. 
Dit ontwerp moet drastisch gewijzigd 
worden! 
Op 11 juni hebben wij een uitgebreid be-
zwaar ingediend, dat u kunt nalezen op onze 
website. 
  
Stop verkwanseling van de natuur in 
Amsterdam Nieuw-West 
 
Wat Amsterdam Nieuw-West zo bijzonder 
maakt is de grote hoeveelheid openbaar 
groen. Het meeste groen is door de afdeling 
Stadsontwikkeling ontworpen, gedragen door 
het naoorlogse stadsbestuur en in twee ge-
vallen zelfs door vrijwilligers gevormd tot 
waardevolle natuurtuinen. 
 
Door de tegenwoordige ‘terugtredende’ over-
heid en het overlaten van de ontwikkeling 
door het stadsdeel aan de ‘marktwerking’, 
zijn vier belangrijke plaatsen van natuurbele-
ving en natuureducatie te grabbel gegooid; 
gek genoeg met de partij die groen in zijn 
naam heeft voorop. 
Deze plaatsen van belevingsnatuur zijn: 
1.  Het park om de Sloterplas, het Sloterpark 
Hier heeft het bestuur van Nieuw-West, nota 
bene als eerste in de stad, een deel van het 
park als terrein voor grote festivals bestemd.  
2. De heemtuin Sloterpark met het NME-
centrum de Drijfsijs.  Voor de Heemtuin Slo-
terpark is geen nieuwe beheerder aangewe-
zen en NME-centrum de Drijfsijs is aan Vast-
goed overgedaan zodat er horeca in kan wor-
den gevestigd. Hierdoor kan de Natureluur er 
straks nauwelijks nog gebruik van maken en 
de Stichting tot behoud van de Heemtuin he-
lemaal niet meer. 
3.  De Oeverlanden met het NME-centrum. 
De subsidie voor de vereniging van vrijwil-
ligers die de Oeverlanden beheren, Vereni-
ging De Oeverlanden Blijven, is ingetrokken.  
4. Natuurtuin de Wiedijk met het NME-
centrum het Eeco. De beheerder van natuur-
tuin de Wiedijk is van zijn functie ontheven 
en NME-centrum het Eeco is aan Vastgoed 
overgedragen.  
In deze tijd waarin de meeste overheden 
langzamerhand het belang van de natuur 
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voor de toekomst van de mens inzien, is deze 
manier van besturen niet te verdedigen! 

 

Zienswijze ontwerp bestemmingsplan 
Sloterplas en omgeving januari 2017 
 
De vereniging Vrienden van de Sloterplas is 
blij dat in het bestemmingsplan Sloterplas en 
omgeving de functie hotel niet voorkomt. 
Toch maken wij ernstig bezwaar 
1.  tegen het vaststellen van het locatieprofiel 
op het Grote Parkeiland ten behoeve van een 
festivalterrein  
2. tegen de grootte van de horeca op het 
Grote Parkeiland. Slechts een kiosk plaatsen 
en niet meer horeca dan aangegeven in het 
Ruimtelijk Toetsingskader Sloterpark 
3. tegen de kiosk op de hoek Johan Hui-
zingalaan/Christoffel Plantijnpad aan de oost-
kant van het park. 
 
 
Triatlon 
 
De locatie voor start en finish van de triatlon 
is in de afgelopen jaren meermalen ver-
plaatst. Dit jaar, op 4 juni, werd gekozen 
voor de westoever van het park, aan de voet 
van de heuvel op het Grote Parkeiland. Op 
zich een geweldig sportief evenement dat 
past in het park, maar jammer dat dit van 
11.00 - 19.00 uur onafgebroken met kei-
harde stem door de speaker werd verslagen. 
Helaas dus weer overlast voor de omwonen-
den. 
 
Verslag excursie Natuurtuin De Wiedijk  
 
Na minstens een jaar dicht te zijn geweest is 
het Eecogebouwtje voor ons op 6 mei ge-
opend om er ongeveer 25 excursiegangers te 
kunnen ontvangen. 
Gids Florentijn Vos liet ons de bijzondere en 
beschermde planten zien die sinds 30 jaar 
geleden overal uit het land maar vooral uit 
Limburg waren meegenomen door Ruud van 
Kempen die de tuin aanlegde en altijd heeft 
beheerd.  
Bij het binnengaan van de tuin werden we 
overweldigd door de sprookjesachtige aanblik 
van witte daslookbloemen waarmee de grond 
onder de bomen bedekt was. 
In de weide stonden sleutelbloemen en bloei-
den de mispel- en appelbomen. In een appel-
boom bevonden zich wel 10 maretakken.  
Op weg naar de vijver zagen we in het bos 
o.a.  boshyacinten, bosereprijs, muskuskruid, 
gulden boterbloem, donkerrode wilde gera-
nium, longkruid,  zomerklokje en uitgebloeide 
akonieten. 

Bij de grote vijver in het bos groeiden knik-
kend nagelkruid en veel moerasspirea. Op de 
wortels van de klimop zagen we de parasiet 
bremraap.  
 

 
bremraap 

 
Langs het kunstmatig aangelegde beekje 
groeiden tongvarens en in het bos daar-
omheen lievevrouwebedstro, walstro, moe-
rasspirea en het bijzondere plantje voorjaars-
lathyrus. 
In het duingebiedje groeiden duinroos en 
duindoorn en bloeide de knolsteenbreek. 
Na afloop hebben we nog nagepraat in het 
Eecogebouwtje o.a. over het voortbestaan 
van de natuurtuin (tegenwoordig zonder 
ecologisch beheer(der)) én het gebouwtje. De 
omwonenden en ook onze vereniging maken 
zich hier ernstig zorgen over.  
Deze unieke natuurtuin/vogelreservaat 
mag niet verloren gaan! 
 
Jaarvergadering 22 april 
 

De voorzitter blikt terug met een somber 
verhaal over het afgelopen jaar: 
-   hoorzitting in augustus n.a.v. ons bezwaar 
tegen de vergunning voor Mystic Garden af-
gegeven door het stadsdeel.  
- onze bezwaren tegen de locatieprofielen 
voor een festivalterrein aan de westzijde van 
het park zijn genegeerd. 
- ons bezwaar tegen het ontwerp bestem-
mingsplan Sloterplas e.o. waarin het festival-
terrein is overgenomen van de locatiepro-
fielen. 
- omstreden plannen voor het Sloterpark 
Oost met grootschalige kap ten behoeve van 
onderhoud maar ook met een nieuw ontwerp.  
 - het parkenoverleg ging het afgelopen jaar 
voornamelijk over beheersing van geluids-
overlast en helaas niet over uitsluiten van 
parken voor festivals. Wel is bereikt dat er 
voortaan ook gemeten gaat worden op de 
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lage tonen. Die veroorzaken namelijk de 
meeste hinder. 
 
Op dit moment is het plaatsen van vogel-
kastjes niet haalbaar aan de oost- en west-
zijde van de plas vanwege naderende kap-
werkzaamheden. Daarnaast blijkt dat vogel-
kastjes jaarlijks schoon gemaakt moeten 
worden en wij hebben daar nog geen op-
lossing voor.  
 
De penningmeester meldt dat er geen 
onverwachte uitgaven zijn geweest en de 
jaarrekening 2016 wordt op advies van de 
kascommissie in orde gevonden. 
 
De aftredende bestuursleden Mirjam Koevoet 
en Emmy Groot worden herbenoemd evenals 
de kascommissie  bestaande uit Sally Tee en 
Alphons Berkemeijer met Truus van Leuven 
als reserve.  
 
Peter Stein is aftredend en niet herkiesbaar. 
De voorzitter vindt dit een groot verlies voor 
het bestuur. Peter was vanaf het begin actief 
in het bestuur en nam deel aan het parken-
overleg. Hij wordt bedankt met een bloe-
metje. Het bestuur zal nog op andere wijze 
van hem afscheid nemen.  
 

 
 
Gelukkig blijft Peter beschikbaar voor advies. 
Zijn juridische kennis heeft ons vaak 
geholpen. Peter dankt het bestuur voor het in 
hem gestelde vertrouwen en laat weten dat 
hij altijd genoten heeft van de levendige 
vergaderingen. 
 
Het komende jaar zullen wij de beleidsont-
wikkelingen, waarover gemeentelijke beslui-
ten genomen moeten worden, volgen zoals 
de locatieprofielen, het evenementenbeleid, 
het bodemonderzoek en de consequenties 
daarvan, het bestemmingsplan Sloterplas en 
omgeving, de aanpak oost- en westzijde 
Sloterpark en andere nieuwe ontwikkelingen. 
Hierna wordt de begroting vastgesteld. 

Aan de orde komt ook de verminderde 
bereikbaarheid van de Sloterplas met het 
openbaar vervoer.  
 
Na de pauze vertelt Tineke Stricker over de 
ontwikkelingen rond de Sloterplas. Deze 
lezing is te vinden op onze website onder de 
titel: Ontwikkelingen rond de Sloterplas. 
 

Sloterparkliefhebbers gezocht voor ons 
bestuur 

Iemand met verstand van zaken op juridisch 
gebied is meer dan welkom. 

 
 
 

 
 
Sloterstrand - de nieuwe naam voor 
strand aan de Sloterplas 
 
Dit is de uitslag van de prijsvraag die in 
november 2016 gehouden werd. Uit de top-3 
van inzendingen heeft de jury, waarin de VVS 
vertegenwoordigd was, de nieuwe naam ge-
kozen. Tijdens een feestelijke bijeenkomst op 
24 mei 2017 werd de naam bekend gemaakt. 
Het in de zomer van 2016 vergrote en opge-
knapte strand aan de noordwestoever van de 
Sloterplas is in de afgelopen tijd uitgebreid 
met nieuwe voorzieningen, zoals toiletten, 
picknickbanken en een volleybalnet. 
Om overlast te vermijden wordt het onwen-
selijk geacht om te barbecueën op en bij het 
strand. Een barbecueverbod is echter nog 
niet uitgevaardigd. Bij het in aanbouw zijnde 
nieuwe Café Buiten wordt wel in barbe-
cueplekken voorzien. 
 

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 www.vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 - 1062 BM Amsterdam  
 Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  
 IBAN: NL86INGB0009590123
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